
PROTOKÓŁ NR 10/11 
POSIEDZENIA KOMSJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANICĄ SEJMIKU WOJEWÓDZTWA  

ŚWIĘTOKRZYSKIEGO  
W DNIU 12 PAŹDZIERNIKA 2011 ROKU   

 
 
Obrady Komisji prowadził Mieczysław Gębski – Wiceprzewodniczący Komisji Strategii 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
W posiedzeniu uczestniczyło 8 członków Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z załączonymi listami obecności (załączniki nr 1, 2 do protokołu). 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 9.30. 
 
Radni otrzymali porządek obrad wraz z zaproszeniem na posiedzenie. (załącznik nr 3 do 
protokołu) 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Przyjęcie informacji na temat działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 

Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2011r. 
2. Informacja nt. „Stan wdrażania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie 

świętokrzyskim w I półroczu 2011 roku”. 
3. Aktualna informacja o przebiegu prac nad porządkowaniem krajowych dokumentów 

strategicznych (stan na 25 września 2011). 
4. Informacja z realizacji Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej za 2010 rok 

wraz z informacją nt. bieżącego stanu realizacji programu na obszarze województwa 
świętokrzyskiego na podstawie sprawozdania Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. 

5. Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach z realizacji zadań 
za okres 1.01 – 20.06.2011 r. 

6. Sprawy różne. 
 

10.30 Część II – wspólna z Komisją Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska. 
1. Zaopiniowanie Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa na lata 2011- 2039 za I półrocze 2011r. 
2. Zaopiniowanie Informacji o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 

2011r.  
 
Projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu z XII sesji Sejmiku. 
 
Ad. 1. 
Przyjęcie informacji na temat działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2011r. (zał. 4) 
 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki, Prezes ROT zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem. Zwrócił uwagę, 
że mamy stały przyrost liczby odwiedzających nasze województwo turystów. 
 
Nie było głosów w dyskusji, informację przyjęto do akceptującej wiadomości. 
 
Ad.2. 
Informacja nt. „Stan wdrażania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki w województwie 
świętokrzyskim w I półroczu 2011 roku”. (zał. 5) 
 



Jerzy Środa – Zastępca Dyrektora Departamentu Mienia, Geodezji, Kartografii i 
Planowania Przestrzennego zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem. 
Poinformował, iż dostali środki na wsparcie edukacji, powstało dużo przedszkoli. Uważa, że 
jest się czym pochwalić. 
 
Mieczysław Sas – Radny chciał wiedzieć, jak wielu zaktywizowanych przedsiębiorców 
pozostaje na rynku. 
Uzyskał odpowiedź, że około 70%. 
 
Piotr Żołądek – Członek Zarządu podkreślił, że są naprawdę dobre efekty. Firmy 
funkcjonują, rozwijają się, zwiększają zatrudnienie. Program jest dobry i daje efekty. Pojawił 
się też pomysł, żeby udzielać pożyczek na uruchomienie biznesu. Miałyby być bardzo nisko 
oprocentowane. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali: Ryszard Nosowicz, Piotr Żołądek, Adrian Adamski. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 3. 
Aktualna informacja o przebiegu prac nad porządkowaniem krajowych dokumentów 
strategicznych (stan na 25 września 2011). (zał. 6) 
 
Temat zgodnie z załączonym materiałem zreferowała Jadwiga Głowienka – Dyrektor 
Departamentu Polityki Regionalnej. 
 
W dyskusji głos zabrali: Mieczysław Sas, Mieczysław Gębski, Piotr Żołądek. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 4. 
Informacja z realizacji Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej za 2010 rok wraz 
z informacją nt. bieżącego stanu realizacji programu na obszarze województwa 
świętokrzyskiego na podstawie sprawozdania Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. (zał. 7) 
 
Temat zgodnie z załączonym materiałem zreferowała Jadwiga Głowienka – Dyrektor 
Departamentu Polityki Regionalnej. Zaznaczyła, że np. turbo rondka w Kielcach, to wynik 
tego właśnie programu. 
 
W dyskusji głos zabrali: Lech Janiszewski, Jadwiga głowienka, Mieczysław Sas, Mieczysław 
Gębski. Radni dopytywali o interesujące ich obszary. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Punkt 5 posiedzenia został przesunięty na następne posiedzenie. 
 
Ad. 6. 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący posiedzenia zapoznał Komisję z pismem Przewodniczącego Sejmiku 
Województwa Wielkopolskiego w sprawie sytuacji w kolejowych przewozach pasażerskich. 
(zał. 8) 
 

 
10.30 Część II – wspólna z Komisją Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska. 
 

1. Zaopiniowanie Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Województwa na lata 2011- 2039 za I półrocze 2011r. 



2. Zaopiniowanie Informacji o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 
2011r.  

 
Skarbnik Województwa Świętokrzyskiego pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska 
przedstawiła ww. dokumenty, a następnie omówiła ich treść. 
 
 
W dyskusji głos zabrał Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej  
i Ochrony Środowiska Marek Gos, który zwrócił się z pytaniem o możliwość rozpoczęcia 
przez Dyrektora Wojciecha Płazę realizacji I etapu rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 786 na 
odcinku Łopuszno-Kielce.  
 
W odpowiedzi Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska poinformowała, że nie zabezpieczono 
środków na finansowanie ww. drogi na etapie dokumentacji (została przyjęta do 
finansowania kwota zamieszczona w indykatywnym wykazie projektów kluczowych). 
Działanie to miało na celu wyeliminowanie ewentualnego zawyżania ofert. Dodała również, 
że kwota kosztorysu to około 146 mln zł,  a najniższa oferta zamyka się sumą 95 mln zł. Ta 
oferta może być przyjęta pod warunkiem, że dostosowany zostanie budżet. Okazało się, że 
brakuje 51 mln zł środków unijnych i ponad 8 mln zł na wkład własny. Zatem konieczne jest 
dokonanie stosownych przesunięć (8 mln zł zostanie przesunięte tymczasowo z II etapu 
realizacji zadania). Ponadto oznajmiła, iż dyrektor Wojciech Płaza zapewnił, że będzie 
dysponował środkami na II etap inwestycji. Ich źródłem będą oszczędności przetargowe.  
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska zwrócił 
się z pytaniem o koszt II etapu inwestycji.  
 
Pani Skarbnik poinformowała, że koszt realizacji II etapu przedsięwzięcia (droga  
nr 786 na odcinku granica województwa – Łopuszno) wynosi 146 mln zł, w tym:  
dofinansowanie z UE - 87,8 mln zł, ponad 29 mln zł z budżetu województwa oraz około 29 
mln zł kredytu. 
 
Radny Mieczysław Sas, Zastępca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Gospodarki 
Wodnej i Ochrony Środowiska poruszył kwestię zagrożenia inwestycji wynikającą z 
konieczności konstruowania zrównoważonego budżetu.  
 
Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska oznajmiła, iż aktualnie źródłem pewnych trudności jest 
konieczność zabezpieczenia przez jednostki samorządu tzw. trwałości projektu. Dodała, że 
środki finansowe na wspomniane zabezpieczenie muszą pochodzić z dochodu, a nie  
z kredytu.   
 
Dalszych uwag nie zgłoszono. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy  
z Zagranicą poddał pod głosowanie przyjęcie pozytywnej opinii nt. Informacji  
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa na lata  
2011- 2039 za I półrocze 2011 r. 
Komisja Strategii jednogłośnie przyjęła ww. opinię, która stanowi załącznik do protokołu z jej 
posiedzenia.  
 
Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie pozytywnej opinii nt. Informacji  
o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2011 r.  
Komisja Strategii jednogłośnie przyjęła ww. opinię, która stanowi załącznik do protokołu z jej 
posiedzenia.  
 



Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Środowiska poddał 
pod głosowanie przyjęcie pozytywnej opinii nt. Informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Województwa na lata 2011- 2039 za I półrocze 2011 r. 
Komisja Rolnictwa jednogłośnie przyjęła ww. opinię, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu.  
 
Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie pozytywnej opinii nt. Informacji  
o przebiegu wykonania budżetu Województwa za I półrocze 2011 r.  
Komisja Rolnictwa jednogłośnie przyjęła ww. opinię, która stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Protokół sporządziły: 
Daria Biskup-Kozik 
Marta Solińska-Pela 
 
 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji 
 
 

         Mieczysław Gębski 


